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Frankfurterklubben
Written by superbruger   
Saturday, 26 February 2011

En gammel og agtværdig klub var igen samlet torsdag hos Bent Thomsen Petersen og Vinnie i
Grimstrup ca. 15 km. øst for Esbjerg.
 

Klubben er ikke længere aktiv som konkurrenceklub, men som social klub, godt nok efter nogle års
pause. Klubben er desværre heller ikke intakt længere. Vi må nøjes med at mindes to tidligere
medlemmer, nemlig John Jensen, Esbjerg og Mogens Liljegren, Vejle. Vi andre – Bent Th. Petersen,
Orla Jessen, HC. Hansen og undertegnede, er stadig aktive, selv om vi også bliver ældre.
I gamle dage indbetalte vi til en præmiepulje, som hvert år skulle gå til den af os, som havde den
hurtigste due fra Frankfurt, og senere Hof. Vinderen skulle så efterfølgende afholde en præmiefest,
 bsom virkelig var en oplevelse, ikke mindst ved hustruernes livlige medvirkende. Det var rigtig
dejligt og noget, vi hvert år glædede os til.
Torsdag formiddag var vi så samlet til en meget hyggelig brunch i Grimstrup. Vi mindedes
selvfølgelig gamle dage, men nu, hvor vi var kommet i nærheden af Bents fantastiske duer, som de
sidste to sæsoner virkelig har fløjet, som englene synger, så faldt snakken selvfølgelig ret hurtigt
over på dem, og vi var i bryggerset for at håndtere, nøjagtig som vi gjorde i gamle dage.
Det var en fornøjelse at håndtere Bents avlsduer og ikke mindst hans fantastiske enkehunner, som
virkelig har gjort en forskel i resultatlisterne de sidste par år.
Via et meget nært venskab med Jos Thoné i Belgien har Bent erhvervet sig én meget flot samling
duer fra dette verdensslag. Desuden har han i samarbejde med HC. Lind i Gråsten erhvervet sig
nogle fremragende avlsduer fra Gaby Vandenabeele. Vi så dem i bryggerset, og det var en oplevelse.
Bent er imidlertid vågen for udviklingen i sporten, og den er i øjeblikket, hvis man følger trendet: De
Rauw Sablon-duer. Naturligvis har Bent været sydpå og skaffet sig nogle af disse duer til fornyelse
på slaget. Det er dog senunger, så der vil gå lidt tid, inden virkningen – positiv eller negativ – viser
sig. Vi så dem, og de virkede meget talentfulde.
Jos Thoné-duer har vi også arbejdet med i Viuf. Forårsunger fra Jos Thoné, købt direkte på en
ungeauktion, som den initiativrige forening o55 arrangerede for en hel del år siden – to hanner – fløj
virkelig godt for os, men det bedste Thoné købte vi hos Jørgen Bager, hvor en han direkte på hans
supermandsblod avlede mange topflyvere i flere generationer. Bl.a. var vores ”Nationalen”,
barnebarn af denne han i kryds med en søster til ”255”. Der går stadigvæk nogle duer i Kolding efter
denne linie, men ikke hos os.
Men lad nu nogle billeder afslutte den lille fortælling om vores møde i Franfurterklubben:
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Bent her med én af de fremragende Jos Thoné - hanner. Læg lige mærke til først og
fremmest Bents koncentration, men også hans nænsomme måde at håndtere duen på. Den
bliver "gjort klar" til vi andres håndtering, og den bliver overbragt med begge hænder, så
duen forbliver rolig, når den skal vurderes af den næste. - Sådan skal man bare gøre det som
ægte brevdueelsker. Jeg bemærker det også hver gang Henrik Meldgaard skal gøre en due
klar til vurdering. Det varmer næsten at se det.
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Se nu blot her, hvordan duen afleveres til HC. Hansens vurdering.
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Så er det Orla Jessens tur. Han har meget vrøvl med sine ankler, så derfor tager han en
siddende vurdering. Og hvilken vurdering af vingen. Læg lige mærke til, hvordan han folder
vingen ud for at få et godt blik for dens opbygning. Det er skønt at se èn af de gamle høvdinge i
Dansk Brevduesport vise, hvordan det skal gøres. Specielt, når man sammenligner med den
måde, hvorpå belgierne trækker hele vingen ud, som om den skal til en konservator. 
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Så har Bent været lidt smart. Her Orla, den ligner til forveksling dine gamle duer fra
Spangsbergvej. Orla lyser virkelig op og snakken går om hans gamle og landskendte stjerner:
"Brauni", "Sandi" osv. Orla var dengang i den absolutte elite i brevduesporten.
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Bents flyveslag i parcelhushaven er et Belgisk pensionistslag. 7-8 m. er i Belgien en
slagstørrelse, der får denne betegnelse, men der kan virkelig flyves med duer fra det, har vi set i
år.
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I vinkel med flyveslaget er der bygget et slag med voliere foran til avlsduer og unger. Bent
flyver med lidt færre duer, end vi gør her i Viuf, men han har så en del flere avlsduer.
NB. De sidste par uger og ikke mindst i formiddag har jeg, via auktion på Pipa, ihærdigt forsøgt at
komme i besiddelse af en datter på Luc, Bart & Jurgen Geerinckx’s ”GLADIATOR” – En meget
skøn sensommerunge, som jeg godt kunne have brugt til de 5 øvrige, jeg har fra dette ”Comming up”
slag i Belgien.
Jeg troede længe, at det var lykkedes, men så begyndte en udøver fra Taiwan at vise interesse for
den, og så måtte jeg bøje mig i sidste øjeblik. Mine 1200 euro stod ikke distancen. Jeg kan kun ønske
Mr. Houi held og lykke med denne skønne hun.
HJ.
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